
شهروند| محمــود احمدی نژاد رئیس جمهوری 
سابق در نخســتین واکنش مفصل به ماجرای منع 
نامزدی اش از ســوی رهبر معظم انقــاب در میان 
شماری از هوادارانش ســخنرانی کرده است. در این 
ســخنرانی که ســایت دولت بهار، پایگاه رسانه ای 
نزدیک به هــواداران احمدی نژاد متــن کامل آن را 
منتشر کرده رئیس جمهوری سابق ابتدا مقادیر زیادی 
از وضع موجود معنوی جامعه گایه کرده و ازجمله 
گفته است: در لایه خواص و مدیریت جامعه، الان اصا 
انســجام آرمانی، باوری و فکری وجود ندارد. حرکت 
واحدی هم شــکل نمی گیرد. درجا زدن است. مردم 
هم پشت این سد متوقف نمی مانند. مشکات از همه 

جا بیرون می زند. کجایش را می خواهید جمع کنید؟
محمود احمدی نژاد که پیش از این به شــیوه ای 
نامحســوس دوران پس از خــودش را نقد می کرد 
اینبار صریح تر از پیش گفته است: »ما تجربه کردیم. 
وقتی انقاب شــد ما از یک جامعــه طاغوتی به این 
جامعه آمدیم. یکدفعه ســوء اســتفاده ها، تخلفات 
و خودخواهی ها محو شــد. چــون جامعه یکدفعه 
یک وحــدت آرمانی، بــاوری و حرکتی به دســت 
آورد. نمی شــود یک خط روی این بکشیم و بگوییم 
بی خیالِ این! نمی شود درســت کرد اگر این نباشد. 
درست نمی شود که! چه چیزی را می خواهید درست 
کنید؟ بگذارید یک مثال دیگــر برایتان بزنم. درباره 
اداره ها می گویند بازدهی کم است. پنجاه تا مشکل 
را می شمارند بعد می خواهند یکی یکی اینها را حل 
کنند. سی سال است می خواهیم اینها را حل کنیم، 

نمی شود«.
احمدی نژاد ســپس به بحث انتخابات و ماجرای 
منع رهبری اشاره کرده و گفته اســت: ما از اول هم 
بحث های انتخاباتی نداشتیم. حالا رهبری فرمودند، 
خیال همه راحت شد. چه آنهایی که می خواستند کار 
کنند و در دلشان دغدغه بود، چه آنهایی که پدر ما را 
در آوردند و وقتی می خواستیم در یک استان جلسه 
بگیریم، این می کشــید، او تهدید می کرد، احضاریه 
می آورد و … آقا ول کنید بگذارید کارمان را بکنیم. 
راحت شدید دیگر! نگران بودید؟ باید نگران درون و 

هویت خودت باشی. نگران ارتباطت با خدا باشی. و الا 
قبل از تو آن قدر در تاریخ آمدند و طغیانگری کردند اما 

هیچ اثری از آنها نیست.
او سپس گفته است: من امروز با آقای بقایی صحبت 
می کردم و بحث تاریخی بود. آقای برژنف، سرویس 
هوایی اختصاصی گذاشــته بود که روزانه از سیبری 
برایش ماهی و خاویار تازه بیاورند که این سالم باشد. 
الان کجاســت؟ یزید و هیتلر و شــاه کجا هستند؟ 
بعضی هایمان گم شدیم. به خدا گم شدیم. طرف اصا 
نمی داند مقصد از این سیســتم و حکومت چیست. 
می دود که بگیــرد. خب حالا گرفتی چه می خواهی 
بکنی؟ بیایید روی آن بحث کنید که چه می خواهید 

بکنید.
رئیس جمهوری ســابق درباره ادامه فعالیت های 
سیاســی اش گفته: بحث تبیینی با قوت ادامه دارد. 
بدانید من اگر تک و تنها هم بمانم ایــن کار را ادامه 
می دهم. تعارفی نیست. مسئولیت انسانی از کسی 
ســاقط نمی شــود. ما که دعوا نداریم. محدودیت و 
ســیطره ای وجود ندارد. ما با هم آمدیــم. یک کار 
داوطلبی و مردمی است. اگر دوستانی تحلیل دیگری 

دارند، دوست دارند بروند برای انتخابات و... اینها فعا 
در مجموعه نباشند. بروید! راحت کارشان را بکنند. 
چون با این مجموعه نمی شود کارها را انجام داد. اصا 
دو دله نمی شود. من به شما این را بگویم. بخدا اگر یک 
در ده هزار  میلیارد موضوع انتخابات در ذهن من بود، 

الان آن هم نیست.
احمدی نژاد در ادامه گفته اســت: دوســتانی که 
می خواهند در انتخابات کار کنند و در انتخابات نظری 
دارند، بروند و در این مجموعه نباشند. چون آسیب 
می بینند. من می دانم در این انتخابات حساســیت 
و فشــار زیاد اســت. می آیند فشــار می آورند، وادار 
می کنند که آقا حمایت کن و اطاعیه بده! من گفتم 
هیچ برنامه ای در رقابت ها ندارم؛ معنایش این است 
که در انتخابات شــورا یا ریاست جمهوری چیزی به 
معنای حمایت از شخص یا لیســت وجود ندارد. اگر 
نزدیک ترین فرد به من هم آمد و گفت؛ محترم و آزاد 
اســت. گرچه من به او می گویم این کار را نکن؛ ولی 
ارتباطی به من ندارد. روشن اســت که اگر از کسی 
حمایت کنم می شــود همان بحث دیگر! شوخی و 
بازی نیست. بگویند آقا خودت نباش، اعتبارت بیاید 

پشت این آقا، خب خنده دار اســت دیگر! اگر با من 
مشورت کنند که می گویم حتما نروید چون ضرورتی 
ندارد و در این صحنه نمی توانید کاری کنید و موفق 
نمی شوید. حضورتان نمی تواند مفید باشد. دلایلش 
هم موجود است. ما خیالمان راحت است. از اول هم 

راحت بود.
احمدی نژاد که سفرهای استانی اش پیش از این 
شــائبه انتخاباتی بودن پیدا کرده بود، به این سفرها 
اشاره کرده و گفته است: سفرها ادامه دارد. خدمتتان 
می آییم. بله شما برنامه های تبیینی را بگذارید. حتما 
با شــورای مرکزی هم هماهنگ می کنیم. انتشار و 
تقویتش را پیگیری می کنیم. اندیشــه باید تقویت 
بشود. من اصا نگران تحولات آینده نیستم. تحولات 
عالی است و انقاب جهانی جلو می رود. من محرم و 
صفر سفرها را تعطیل کردم. ان شالله بعد صفر ادامه 
می دهیم و ســفر هم می رویم. او سپس به ماجرای 
منع رهبری اشــاره کرده و گفته است: این ماجرایی 
که پیش آمد خیال نکنید اشــکال من و شــما بوده 
است. بنشینیم و بگوییم آقا اشکال ما چه بوده؟ هرچه! 
ایشان یک مصلحتی دیدند. من حتی سوال نکردم 
چرا و به چه مصلحتی این را می گویید. آقا فرمودند 
مصلحت نیست، گفتم باشد. به یک ثانیه هم طول 
نکشید. حالا بیاییم بنشینیم و بگوییم علت چه بود؟ 
برخی شعارها ابراز احساسات مردم بود. البته من تذکر 
دادم اینها را نگویید. اما دلیل اینها نیست. مسائل کان 
کشور و انقاب که این طور نیست. برخی می گویند 
بیخیال رهبری هست دیگر، کار ما مهم نیست. اینها 
حرف های شیطانی است. باید کل جامعه بداند چه 
کار باید بکند. بیاید در میدان، انرژی بگذارد، بخواهد و 
حمایت کند. و الا امیرالمومنین علیه السام را بگذارید 
بالای سر جامعه، اتفاقی می افتد؟ نه! نمی افتد. همه 
باید مراقب باشیم. امر به معروف و نهی از منکر وظیفه 
عمومی است. این موضوع را آن قدر کوچکش نکنیم 
که مثا یک نفر چادرش رفت آن ور، مویش رفت آن 
ور، کُتش رفت و... تورو خدا خراب نکنید دین خدا را! 
اصل این است که همه باید با چشم های بیدار بدانیم 

کدام طرفی می رویم.

میز خبرروی خط خبر

سفرهایمرابهزودیادامهمیدهم
نخستین واکنش احمدی نژاد به ماجرای منع کاندیداتوری اش: 

   محرم و صفر را تعطیل کرده بودیم

حمید انصاری: 

قراربوددانشجویانتنهاچندساعت
سفارتآمریکارااشغالکنند

پرتال امام خمینی)س(| حمید انصاری از 
اعضای موسسه تنظیم و نشــر آثار امام خمینی 
)س( درباره رخدادهای  سال 58 و تسخیر سفارت 
آمریکا توسط دانشــجویان خط امام گفته است: 
مجموعه نماینــدگان اعضای شــورای مرکزی 
انجمن های اسامی دانشــگاه ها در جلساتی که 
داشتند به این نتیجه رسیدند که در روز 13 آبان 
به منظور بزرگداشت روز 13 آبان از محل دانشگاه 
تهران در اعتراض به سیاست های خصمانۀ آمریکا 
به سمت سفارت آمریکا راهپیمایی کنند و تصمیم 
گرفته شد جمع محدودتری وارد سفارت آمریکا 
شــوند و آن جا را برای ساعاتی اشــغال کنند و 
اعتراض خودشان را که امر مرسومی در انقاب ها 
بوده است اعام نمایند. این اتفاق افتاد و بعد هم 
منتهی شد به تداوم آن جریان و 444 روز هم طول 

کشید.
انصاری دربــاره جَو آن زمــان و حمایت های 
مردمی از تسخیر ســفارت گفته است: حمایت 
فقط از ناحیه نخبگان و سیاسیون و دانشگاهیان 
نبود خاطرم هســت از شــهرهای اطراف تهران 
چندین هزار نفر به صورت نمادین از کشــاورزها 
با بیل و وسایل کشــاورزی آمده بودند آن جا در 
حمایت از این اقدام، یعنی موج حمایت ها آن قدر 
قوی بود حضرت امام فردایش سخنرانی کردند و 
حمایت کردند از این اقدام و تعبیر ایشان این بود 

که این انقابی زیادتر و بزرگتر از انقاب اول است.
او همچنین درباره موضع دولت موقت و دلیل 
اعتراض ها به این دولت از ســوی نیروهای خط 
امامی گفته است: دولت موقت علیرغم حمایت 
همه جانبه امام و مردم در این زمینه بسیار ضعیف 
و فاقد کارآمدی لازم بود در حدی که اگر سخنان 
مرحوم بازرگان که در شب ها و هفته های اول بعد 
از انقاب از تلویزیون پخش می شد را مرور کنیم 
می بینیم که خود آن ادبیات بیانگر ناتوانی دولت 
موقت و مشوق هرج و مرج بود. مایل نیستم این 
تعبیر را بکار ببرم ولی واقعاً دولت موقت عرضه اداره 
کشور را در آن شرایط ملتهب انقابی نداشت و این 
کاماً مشهود بود، قطع نظر از این که بنا به اسنادی 
که بعدا از اســناد لانه جاسوســی منتشر شد و 
اتفاقاتی که در جریان حزب خلق مسلمان و نظایر 
آن پدید آمد مشخص شــد که در زیر مجموعه 
ترکیب دولت موقت بودند افرادی که در مســیر 
منافع آمریکا و وابستگی مجدد کشور به بیگانگان 

تاش می کردند.

سخنگوی هیأت نظارت بر نمایندگان: 

پروندهشکایترحیمیازچند
نمایندهمجلسمختومهشد

ایلنا| ســخنگوی هیــأت نظارت بــر رفتار 
نمایندگان با اشاره به بررسی چند شکایت از سوی 
حسین فریدون و محمدرضا رحیمی از تعدادی 
از نمایندگان مجلس، از مختومه شــدن یکی از 
شکایت های معاون اول احمدی نژاد در این هیأت 
خبر داد. به گفته منوچهر جمالی در آخرین جلسه 
هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان به شکایت های 
حسین فریدون دســتیار ارشد رئیس جمهوری 
و همچنیــن محمدرضــا رحیمــی معــاون 
رئیس جمهوری پیشین از چند نفر از نمایندگان 
بررسی شد. عضو هیأت رئیسه کمیسیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی در مجلس گفت: بنابر 
بررسی هایی که انجام گرفت و هیأت نظارت به این 
نتیجه رسید که صحبت هایی که این نمایندگان 
در مصاحبه های تصویری و مکتوب خود انجام داده 
بودند، در راستای وظایف نمایندگی شان اظهارنظر 
کرده و در نتیجه یکی از شکایت های آقای رحیمی 
مختومه اعام شد. سخنگوی هیأت نظارت بر رفتار 
نمایندگان همچنین اعام کرد: با این حال چند 
شکایت دیگر نیز در دست بررسی است که در این 
راستا تعدادی از نمایندگان مجلس نهم و همچنین 
نمایندگان فعلی در جلسه حضور یافتند که قرار 
است اســناد و مدارک جدیدی ارایه شود و با این 
حساب، باقی پرونده ها همچنان در دست بررسی 
است. عضو هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان درباره 
پرونده شکایت یکی از خبرنگاران از نادر قاضی پور 
گفت: ظاهراً شــاکی پرونده همزمان با پیگیری 
موضوع از طریق هیأت نظارت از طریق قوه قضائیه 
نیز طرح دعوی کرده است. او ادامه داد: با این حال 
باتوجه به اهمیت موضوع، بررسی هیأت نظارت 
بر رفتار نمایندگان همچنان ادامه دارد و باوجود 
این که نتیجه خاصی اعام نشده، همچنان درحال 

پیگیری پرونده هستیم.

حجتالاسلامجعفرشجونی
درگذشت

شهروند| حجت الاســام جعفــر شجونی 
عضو جامعــه روحانیت مبــارز و عضو حزب 
موتلفه اســامی صبح روز گذشته درگذشت. 
بــه گفتــه فرزند مرحوم شــجونی، ایشــان 
چندی قبل از ناحیــه لوزالمعده دچار عارضه 
شده بود و داروهای قلب اســتفاده می کرد و 
روز گذشــته هنگام اذان صبح در بیمارستان 
فیروزگر تهــران به رحمت خــدا رفت. پیکر 
مرحوم حجت الاســام جعفر شجونی ساعت 
٩ صبح امروز دوشــنبه 1٧ آبان ماه از مسجد 
هدایت واقع در پاســداران، نیستان سوم بلوار 
شهرزاد، خیابان هدایت تشــییع و سپس در 
قطعه 21 بهشــت زهرا)س( درجوار شهدای 
هفتم تیر به خاک ســپرده خواهد شد. جعفر 
جوادی شــجونی در  ســال 1311 در استان 
گیان به دنیا آمد. شجونی ازجمله روحانیونی 
بود که در مبارزات سیاســی در دوران پهلوی 
فعال بود. شــجونی مبارزات سیاسی خود را 
از همکاری با گروه فداییان اســام آغاز کرده 
بود.  پس از انقاب نیز شــجونی به واســطه 
ســابقه مبارزاتش بــه ســمت های مختلف 
گمارده شــد. مســئولیت کاخ شمس پهلوی 
در مهرشــهر کرج و نگهــداری از اموال این 
کاخ ازجمله مسئولیت های شــجونی بود. او 
همچنین ازجمله کســانی بود که مسئولیت 
تشکیل کمیته های انقاب اسامی را در کرج 
برعهده گرفت.  شــیخ جعفر شجونی روحانی 
بود که به اظهارات سیاسی شاذ و شوخ طبعی 
و صریح بودن شهره بود. او یک بار نیز به عنوان 
نماینده کرج وارد مجلس شــورای اســامی 

شد.

سیدمهدی طباطبایی: 

هشدارمیدهمکهتریبونهایمهم
درحالبیاثرشدنهستند

خبرآنلاین| عضو جامعــه روحانیت مبارز 
درباره سابقه فعالیت ها و نیز نتیجه داوری های 
شــورای نگهبان گفته است: من هیچ وقت در 
شــورای نگهبان موفقیتی خصوصا در دوران 
اخیر ندیده ام، یعنی از اول انقاب شاید حدود 
2 تــا 3 دوره موفقیت دیده بــودم اما از زمان 
آقای جنتی بررســي کنید، ببینیــد، نتایج و 
اثرات را بســنجید حتي حرف هاي آقایان را 
در مورد کســاني که خودشان اختیار تأیید یا 
رد آنها را داشــتند، ببینید، متوجه مي شوید 
کاما ناموفق بوده اســت. ضمن احترامی که 
به همه می گذارم، اعتقادم این است که حتما 
شــورای نگهبان براســاس قانون باید بیاید 
نظر دهد نه براســاس ذهنش. حجت الاسام 
سیدمهدی طباطبایی همچنین درباره حذف 
یا بی اثر شدن تبلیغات اصولگرایان برای مردم 
گفته اســت: اصولگرایان تا وقتي تریبون هاي 
حســاس و موثر را در اختیــار دارند، حذف 
نمي شوند. فرق است بین حذف شدن یا بي اثر 
شدن. این جا لازم است یک هشدار بدهم. آن 
هم این که تریبون هاي حساس درحال بي اثر 
شدن هســتند، نمي خواهم بیشــتر توضیح 
دهم اما فعــا همین قدر بگویم که آنچه امروز 
درحال پیش آمدن اســت، نشــان مي دهد 
تریبون هــاي مهمي که بــراي اصل حکومت 
اســامي مفید اســت با جناح بــازي درحال 
ناکارآمد شــدن اســت و مطمئن باشید اگر 
چیز دیگري جایگزین آن شود، خطر آن براي 
حکومت علني و واضــح خواهد بود. این عضو 
جامعه روحانیت مبارز می گوید: در زمان شاه 
یک حزب رستاخیزی بود که می گفتند فانی 
حزب رستاخیزی اســت و بعد فکر می کردند 
که آن فرد دیگر همه جا هســت. درحالی که 
این گونه نیســت چون مردم عاقه نداشتند. 
الان در کشــور ما همان طور که اشاره کردم 
اصولگراها بیشــتر تریبون دستشان است، یا 
امام جمعه هستند یا ســخنگوی یک نهاد و 
سازمان، چون تریبون دار هستند اشخاص این 
برداشــت را دارند که اصولگراها جلو هستند. 
باید توجه داشــت که خیلــی وقت ها تریبون 
داشتن، آدم را بیشتر عقب می زند چون مردم 
از حرف هایت خوششــان نمی آیِد و کم کم از 

این حرف ها نفرت پیدا می کنند.
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فارس| غامعلــی جعفرزاده ایمن آبادی با اشــاره به جلســه 
روز گذشــته اعضای فراکســیون مســتقلین ولایــی مجلس با 
رئیس جمهوری گفت: در این جلسه آقای رئیس جمهوری از رأی 
مثبت نمایندگان به وزرای پیشنهادی دولت در جلسه رأی اعتماد 
اخیر تشکر کرد و عنوان کرد در سه سال ونیم گذشته اقدامات خوبی 
انجام شده و در جاهایی که اقدامات ناکافی بوده باید تاش بیشتری 
صورت پذیرد. وی افزود: روحانی گفت که در بحث بانک ها مشکل 
داریم و از یک جلسه شورای مشورتی اقتصادی صحبت کرد که یکی 
از منظم ترین جلساتی اســت که در آن شرکت می کند و این شورا 
هفته ای دوبار تشکیل جلسه می دهد و تصمیمات مهم اقتصادی 
در این جلسات اتخاذ می شود. جعفرزاده خاطرنشان کرد: روحانی 
گفت که بزرگترین مشکل ما طی سال های گذشته کاهش شدید 
قیمت نفت از 120 به 30 دلار بود و در تاریخ ســابقه نداشــته که 
قیمت نفت تا یک چهارم کاهش یافت. وی افزود: رئیس جمهوری 

عنوان کرد تقریبا همه کشورهای منطقه ای که فروش نفت مانند 
عربستان، قطر و عراق با مشکل مواجه هستند برای پرداخت حقوق 
تسهیات دریافت می کنند. نایب رئیس فراکسیون مستقلین ولایی 
مجلس اظهار داشت: روحانی خاطرنشــان کرد سال گذشته سال 
بسیار سختی بود و ما در ماه های بهمن و اسفند حقوق نداشتیم و 
ناچار شدیم نفت خود را پیش فروش کنیم و به همین خاطر در سه 
ماهه نخست امسال پول نفت نداشتیم. جعفرزاده خاطرنشان کرد: 
رئیس جمهوری گفت که ما ســعی داریم تا سه کار را انجام دهیم. 
اولویت اول ما حقوق اســت. دوم یارانه و سوم سود اوراق بانکی. وی 
افزود: روحانی ضمن تشــکر از نمایندگان به خاطر تصویب لایحه 
اصاح قانون بودجه  سال ٩5 اظهار داشت: غیر از اوراق راه دیگری 
برای توسعه تملک دارایی ها و تکمیل پروژه های عمرانی کشور وجود 
ندارد. نایب رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس اظهار داشت: 
رئیس جمهوری گفت که تورم در کشور رضایت بخش است و باید 

تاش کنیم تا بیشتر آن را کاهش دهیم اما هیچ یک از این حرف ها 
به معنای عبور از مشــکات نیســت. جعفرزاده خاطرنشان کرد: 
روحانی افزود در دیدار اولی که با رهبر معظم انقاب داشتم ایشان 
گفتند همه مشکات را می توان حل کرد و بزرگترین مشکلی که ما با 
آن مواجهیم مشکل بیکاری است. وی افزود: رئیس جمهوری گفت 
که در بهار امسال یک میلیون 240 هزار متقاضی کار داشتیم و طبق 
اعام مرکز آمار از بهار تا بهار برای ٧14 هزار نفر شغل ایجاد شده و 
این در شرایطی است که در دولت قبل 12 هزار شغل در سال ایجاد 
می شد. نایب رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس اظهار داشت: 
رئیس جمهوری عنوان کرد که در سه ماهه نخست رشد متناسب با 
پیش بینی انجام شده را داشتیم که حدود 5 درصد است که اگر در 
سه ماهه دوم  سال نیز این میزان تکرار شود به معنای خروج از رکود 
اســت اما اگر بخواهیم یک میلیون شغل ایجاد کنیم نیازمند رشد 

8 درصد و بالاتر هستیم.

روایت جعفرزاده از جلسه فراکسیون مستقلین ولایی با رئیس جمهوری: 

روحانی:اولویتاولدولتپرداختحقوقاست

 ایسنا| نامه نخست درباره پرونده نرگس محمدی 
به قوه قضائیه از سوی 15 نماینده مجلس امضا شده 
بود. این تعداد از نماینــدگان در نامه خود خطاب به 
رئیس قوه قضائیه خواســتار اعمال ر أفت اسامی 
درخصوص نرگــس محمدی شــده  بودند. نرگس 
محمدی از فعالان حقوق بشــر و حقوق زنان است 
که در مهرماه  سال جاری در شعبه 36 دادگاه تجدید 
نظر اســتان تهران به اتهام »اجتماع و تبانی به قصد 
جرم علیه امنیت کشور«، »فعالیت تبلیغی علیه نظام« 
و »تشکیل و اداره گروهک غیرقانونی لگام« مجموعا 
با 16 سال حبس محکوم شــده است.  نامه نخست 
15 نماینده مجلس به رئیس قوه قضائیه با واکنش 
دادستان کل کشــور روبه رو شــد و حجت الاسام 
منتظری در اواخر مهرماه  سال  جاری در کنگره 3000 
شهید استان خراسان شمالی، نوشتن چنین نامه ای 
را »از روی جهل و غفلت« دانسته بود. حجت الاسام 
منتظری گفته بود: »این افراد که نمایندگان مجلس 
خواستار حمایت از آنها هستند، پرونده هایی دارند که 
از وضع مناسبی برخوردار نیست و نمایندگان قبل از 
نوشتن نامه در حمایت از عناصر مطرود، وضع پرونده 
آنها را بررسی کنند و آن را مورد بررسی قرار دهند«. 
دادستان کل کشــور با بیان این که اگر قوه قضائیه 
اســناد تخلف این افراد را برما نمی کند، دلیل این 
نیست که انسان های خوبی هستند، عنوان کرد: اگر 
این حرکت ها از روی نادانی انجام شود، برای جامعه 
و نظام مصیبت اســت و اگر ایــن حرکت ها عمدی 
باشد، برای جامعه مصیبت بزرگی است.« حال 1٧ 
تن از نمایندگان مجلس در نامه ای خطاب به دادستان 
کل کشور از وی خواسته اند درخصوص وضع پرونده 
نرگس محمدی توضیحاتی ارایــه کند. در نامه این 
تعداد از نمایندگان آمده است: »به عرض می رسانیم 
نمایندگان امضاکننده نامه مذکور با علم به پرونده 
خانم محمدی نامه را امضا کردند. مشکل اینجاست 
که گاهی یک انتقاد مصداق تبلیغ علیه نظام شمرده 
می شــود یا یک حرکت اصاحــی جمعی مصداق 
مفهوم کشدار و قابل تفسیرهای گوناگون »اجتماع و 

تبانی علیه امنیت ملی« قلمداد می گردد و برای هر یک 
سال  زندان منظور می شود بدون آن که میزان تأثیر و 
فراگیری اقدامات متهم و فلسفه مجازات که عبرت 
گرفتن مجرم و سایر افراد جامعه است، در نظر گرفته 
شود؛ لذا معمولا احکام سختگیرانه قضائی خصوصا 
درباره فعــالان اجتماعی سیاســی نتیجه معکوس 
می دهد. به عبارت دیگر گاهی به الفاظ و کلمات مواد 
قانونی جمود ورزیده می شود بدون آن که ابتدا ضرورت 
مجازات به خاطر موثر بودن اقدام متهم روشن باشد؛ 
به طوری که احساس می شود مجازات صادره بیشتر 
برای ترساندن سایر فعالان اجتماعی سیاسی است و 
البته معمولا این منظور تأمین نمی شود و گاه منجر 
به جری شدن متهم و دیگران می شود.« نمایندگان 
مجلس در ادامه نامه خود صراحتا به اتهامات نرگس 
محمدی اشاره کرده و نوشــته اند: »به عنوان مثال، 
در موضوع مورد بحث یعنــی اتهامات خانم نرگس 
محمدی، آیا چند نفر در ایران از اقدامات ایشان مطلع 
شدند و تأثیر پذیرفتند و خطری برای نظام و امنیت 
ملی پدید آمد تا لازم باشــد چنین حکم سنگینی 
یعنی 16 ســال زندان برای ایشان صادر شود؟ گرچه 
درستی یا نادرستی احکام قضائی را نمی توان صرفا به 
عهده داوری مردم گذاشت ولی قضاوت مردم و افکار 
عمومی درباره رعایت اصل تناســب جرم و مجازات 
می تواند به عنوان یکی از مقیاس ها برای درســتی یا 
نادرستی یک حکم قضائی به کار گرفته شود.« در ادامه 
نمایندگان امضا کننده نامه از حجت الاسام  منتظری 
خواسته اند تا »محتوای پرونده خانم محمدی را برای 
مردم« توضیح داده »تا افکار عمومی قضاوت کند« که 
آیا نظر دادستان کل کشور »مقرون به صحت است 
یا نظر نمایندگان امضاکننده آن نامه؟« در پایان این 
نامه نیز امضاکنندگان خواستار بررسی مجدد پرونده 
نرگس محمدی شــده و تأکیــد کرده اند که »همه 
اقدامات ایشان را درست نمی دانند« اما در عین  حال 
تأکید کرده انــد که »این گونه اقدامــات فردی هیچ 
آسیبی به نظام جمهوری اسامی که ریشه در ایمان 

اسامی مردم دارد وارد نمی کند.«

ایلنا| معاون حقوقی رئیس جمهوری در نشست 
خبری خود که روز گذشته در نمایشگاه مطبوعات 
برگزار شد در پاسخ به سوالی در مورد ترمیم دولت و 
احتمال تغییر محمد نهاوندیان و تیم اقتصادی دولت 
گفت: برنامه تغییر دیگر تاکنون در دستورکار دولت 
نیست. آنچه مطرح می شــود گمانه زنی رسانه ای 
است. او همچنین گفته است: برخی این اخبار را با 
چاشنی تخریب توام می کنند مثل بحث تابعیت 
مضاعف. آقای علوی هم اعــام کرد هیچ مدیر دو 
تابعیتی در دولت نیست. این حرف ها برای تشویش 
اذهان عمومی زده می شود. معاون رئیس جمهوری 
درخصوص اظهارات برخی نمایندگان در جلســه 
رأی اعتماد اظهار داشــت: هر سه وزیر در مجلس 
نهم به تازیانه اتهامات بی اســاس نواخته شــدند. 
از این که در فاصله کمی جبران حقوق از دســت 
رفته آنها شد، خوشحالم. انصاری در مورد شکایت 
معاونت حقوقــی از برخی رســانه ها تصریح کرد: 
دولت به طور عام و معاونت حقوقی پاسدار حقوق 
شهروندی است و برنامه های جدیدی برای نهادینه 
شدن حقوق مردم داریم. معتقدیم رسانه های آزاد و 
فضای مجازی مجاری تنفس جامعه و نشانه پویایی 
و حرکت انقاب اســامی و جامعه هستند از همه 
حقوق قانونی و مشروع رسانه حمایت می کنیم و با 
قدرت برابر عوامل محدودکننده آزادی های مشروع 
می ایستیم.  معاون حقوقی رئیس جمهوری با بیان 
این که برخی نشریات ما با رسانه های منافقین در 
اوایل انقاب تفاوتی ندارند، ابراز داشــت: مدام بذر 
نا  امیدی می پاشــند و از مجاری رسانه سم پمپاژ 
می کنند و فضای فکری جامعه را مسموم می کنند 
لذا ما در مواردی که برخی رسانه ها تخلفاتی داشتند، 
اقدام حقوقی کردیم و قوه قضائیه دنبال خواهد کرد. 
این موارد انگشت شمار است. رئیس جمهوری تأکید 
داشته در موارد شخصی خویشتنداری کنیم اما در 
مواردی که منافع ملی هدف باشد، شکایت می کنیم. 
انصاری با بیان این که انتظار داریم با موارد تخلفات 
رسانه ها برخورد منصفانه شود، اظهار داشت: گویی 

هم اکنون هتاکی و توهین به دولت آزاد است. آزادانه 
به مقام بالای کشور بعد از رهبری توهین می کنند 
به ویژه رسانه هایی که از بیت المال ارتزاق می کنند. 
از پول مــردم علیه مردم اقدام می شــود و مدام به 
جامعه القا می کنند که در کشور کاری انجام نشده 
و صدایشــان هم بلند است و حسابرسی نمی شود 
اما اگر به نهادی نازک تر از گل گفته شود بافاصله 
برخورد می شــود. این برخورد ناعادلانه منصفانه 
نیست انصاری در مورد بدعهدی های صورت گرفته 
در برجام تصریح کرد: به نظر من اگر دستاوردهای 
برجام را نبینیم باید در قدرت بینایی خود شــک 
کنیم. آثار برجام یک حرف است، بدعهدی حرف 
دیگری است. ما تعهد نداده بودیم با برجام، آمریکا 
خوش عهد می شود اما برجام دستاوردهای خوبی 
داشته است. اگر برجام نبود الان به وضع نفت در برابر 
غذا رسیده بودیم. معاون حقوقی رئیس جمهوری با 
بیان این که درحالی از فصل هفتم خارج شدیم که 
حقوق رسمی ما به رسمیت شناخته شد، تصریح 
کرد: برجام بزرگترین دســتاورد حقوقی نظام بود. 
الان نزدیک به دو ســال در ســیلوها ذخیره گندم 
داریم. تولیــد ما در خیلی از مــوارد به بیش از نیاز 
کشور رسیده است. همه اینها دستاوردهای برجام 
است. برجام یک کاس حقوق بین المللی بود. البته 
آمریکا بدعهدی دارد و صهیونیست ها و سعودی ها 
کارشکنی می کنند همان طور که مسیر مذاکرات را 
هجده ماهه از مسیر مین گذاری شده پیش بردیم. 
مسیر اجرای برجام را هم با همه بدعهدی ها پیش 
می بریم رسانه هایی که تیتر می زنند »برجام هیچ«، 
باعث خوشحالی صهیونیســت ها نشوند. انصاری 
در مورد مسائل مطرح شــده درخصوص صندوق 
ذخیره فرهنگیان یادآور شد: در این مورد این روزها 
اطاع رسانی شــده و مصادیق بارز تخریب همین 
اســت که عالما و عامدا برخی ابزاری برای پوشش 
تخلفات گذشته قرار داده اند. دولت به جد این پرونده 
را پیگیری می کند در تعامــل جدی با قوه قضائیه 

هستیم . 

معاون حقوقی رئیس جمهوری: 

تغییردیگریدردستورکاردولتنیست
در نامه دوم خطاب به دادستان کل کشور مطرح شد 
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